
 

 

Atzo, abenduak 19, osteguna, segurtasun eta osasun batzordea egin zen, 

proposatutako gai-zerrendari jarraituz, eta Prebentzio Zerbitzuaz gain, María 

Dolores Movilla Rivas zuzendaria eta Duñike Agirrezabala Azpiegituren 

zuzendaria bertaratu ziren. 
 

 

OBRA ETA INSTALAZIO ZERBITZUEN ETA EKIPAMENDUAREN 

ERANTZUNAK. 

 

• GASTEIZKO JUSTIZIA JAUREGIARI DAGOKIONEZ: 

 

Desinfekzioari, intsektuak hiltzeari eta arratoiak hiltzeari dagokienez, 

Gasteizko Justizia Jauregian zerbitzu horretarako kontratu txiki bat dago 

INSEC enpresarekin, eta EAErako kontratu orokor bat dago. 

Esleipen-ebazpenaren aurkako errekurtso berezia onartu zen, eta kontratu 

berri bat aldez aurretik izapidetzen hasi zen, bi urterako 200.000 euroko 

aurrekontuarekin. 

Espediente berria argitaratze-fasean dago, eta kontratazio-kronogramaren 

arabera, 2025-02-05ean eskaintzak jendaurrean irekitzea aurreikusten da. 

Kontratu orokor bat izapidetzeak ez du bikoizketarik onartzen, eta, beraz, 

ezin dira helburu bera duten kontratu txikiak egin. Hala ere, gertakarien 

larritasunaren arabera, unean-unean tratatzen ari direla jakinarazten digute. 

 

Artxiboaren barrualdeko argiztapenari dagokionez, mantentze-lanen 

kontratari bi jarduketa eskatu zaizkio: alde batetik, urtutako luminaria 

fluoreszenteen ordez LED luminariak jartzea, eta, bestetik, argiztapen 

nahikorik ez duten lokalen eremuetan argiztapen-maila handitzeko 

armairuen eskura dauden argi ortogonalen linea berriak jartzea. 

 

Berriro ekin genion 1. LAN ARLOKO ZULUPak hartzen duen espazioaren 

hondoan kokatutako bulegoen beirak jartzeko eskaerari, eta Obra 

Zerbitzuari jakinarazi genion datorren urtean nola egin aztertu ahal izango 

dela. Eskaera horrekin jarraituko dugu. 



 

Berriro esango dugu Erregistro Zibilaren espaziorik ezari heldu behar 

zaiola; izan ere, Batzorde honetan jakinarazi zigutenez, obra-zerbitzuko 

arduradunak erretiroa hartu aurretik banaketa bat egin zuen lekuz aldatu 

ziren beharrak betetzeko, eta lanak ikusten diren urteko aurrekontuekin egin 

ahal izan ziren. 

 
 

 

Klimatizazioarekin dagoen arazoari dagokionez, batzordez batzorde 

behin eta berriz errepikatzen den gaia denez, jakinarazi digute gaur egun 

eraikinaren aireztapenean jarduten duen galdara ordezten ari direla, eta 

sarrera nagusiko aire-gortinaren motorizazioa konpontzeko edo ordezteko 

aurrekontua eskatu dela. 

Datorren 2025ean, justizia-jauregiko klimatizazioaren ordezkapena 

berritzeko proiektua (2. fasea) idatzi beharko da, eta dagokion obra-

kontratua izapidetzen hasi. 

 
 

• BARAKALDOKO JUSTIZIA JAUREGIA: 
 

Zigor-arloko epaitegietako usain txarrei dagokienez, jakinarazi digute, 

emakumeen bainurako saneamendu-instalazioko sifoietatik usainak 

zetozela egiaztatu ondoren, garbitu egin zituztela. 

 

Guardiako epaitegia asteburuetan ez garbitzeari dagokionez, 

instalazioetara eramango dute. Jakinarazi digute indarrean dagoen 

kontratuan sartuta daudela Gasteizko, Irungo eta Atotxako guardiako 

epaitegietako garbiketak astelehenetik larunbatera, eta Bilbokoak 

astelehenetik igandera.  

Guardiako gainerako epaitegien garbiketa sartu beharko balitz, garbiketa-

kontratua aldatzeko izapideak egin beharko lirateke. Aldaketa hori Justizia 

Administrazioarekin adostu behar da, eta justizia-jauregi guztietan benetan 

beharrezkoa den aztertu. 

 

Berriro diogu gutxienez zaintalde bat edo telefono bat egon beharko 

litzatekeela guardiako epaitegia jarduketa baten ondoren garbitzeko. 

 

Atari nagusiko alfonbrarekin gertatutakoaren ondoren, jakinarazi digute 

estropezu egiteko arriskua duen alfonbra behin-behineko alfonbra bat dela, 

eta atondoan jartzen dela euria egiten duen egunetan, zoru irristakorrak 

istripurik eragin ez dezan. Instalazio-zerbitzutik horman sartutako lanabesa 

ordeztuko da, aurrekontua onartuta eta hornitu eta jartzeko zain. 



 

 

• BUENOS AIRESKO JUSTIZIA JAUREGIA: 

 

Berriro diogu guardiako epaitegiko emakumeen bainu-dutxako manpara 

konpondu behar dela, eta erantzun nahi diogu datorren urteko 

aurrekontuekin egin ahal izango dela, gizonen bainugelan eta fiskalen bi 

bainugelatan. 

 

LABetik berretsi nahi dugu dutxatzeko aukera oinarrizko zerbait dela, eta 

manparak 6 hilabete daramatzala hautsita, eta oraindik lurrean daudela 

kristalen hondarrak eta junturak. Lehenbailehen garbitzeko eskatzen dugu. 

 

 

 
 

• BERGARAKO JUSTIZIA JAUREGIA: 

 
 

Abuztuan gertatutako sarna-agerraldiari dagokionez, jarduketa-sekuentziak 

zehatz-mehatz berrikusi eta definitu dira. Garbiketa edo desinfekzio berezia 

behar den kasuetan, desinfektatua/higienizatua dioen informazio-elementu 

bat jartzea erabaki da. 

 

Sarna-kasuen aurrean jarduteko moduari dagokionez, 

Hasiera/pertsonak/prebentzioa atalean dagoen intranetean behar den 

informazioa dago eskuragarri. Plastikozko aulki espezifiko batzuk eman 

zaizkie sarnaz edo egon daitezkeen susmoz infektatutako pertsonei, eta 

horiek erabili behar dira kasu horietan. Erabili ondoren, seinaleztatu eta 

baztertu egin behar dira, garbiketako langileek desinfektatu ditzaten, 

horretarako adierazitako produktuekin. 

 
 

 

• ATOTXAKO JUSTIZIA JAUREGIA: 
 

Zerbitzu Erkide Prozesaleko argiztapenari dagokionez, jakinarazten zaigu 

Atotxan LED teknologiarekin argiztapena berritzeko 1. fasea gauzatu dela (1., 

2., 3., 4. eta 5. solairuak). Obra honetan 380.000 euroko inbertsioa egin da, 

ingeniaritza espezializatu batek proiektatu du eta PHILIPS teknologiarekin 

gauzatu da. Luminariak luminantzia txikikoak dira, eta instalazioak, oro har, 

eta argiztapen-mailek indarrean dagoen araudia betetzen dute. 

 

Prebentzio-zerbitzuaren eskaerei erantzunez, eremu horretan 



fotosentikortasuna duen pertsona baten postua dagoelako eta, eguneko 

egoera eta ordu desberdinetan argiztapen-mailak neurtu ondoren, 

lanpostuari lotutako luminaria bat deuseztatu delako, eta, era berean, 

proiektuan aurreikusitako larrialdi-luminaria iraunkor baten ordez beste argi 

ez-iraunkor bat jarri delako, itsualdiak saihesteko. 

 

Zerbitzu erkide prozesaleko hainbat lanpostutan neurketak egin ondoren, 

puntualki aldatu da lokaleko argiztapen-ekipoen 4 lineen piztea, dauden 3 

etengailuetara doituz. 

 

 

ARRISKU PSIKOSOZIALEN EBALUAZIOA: 

 

Prebentzio-zirkuluak egiten amaitu ondoren, bake-epaitegiak bakarrik 

geratzen dira zain, eta justizia-jauregi bakoitzeko txostenen zirriborroak 

noiz amaituko zain gaude. 

 

Urtarrilean hasiko dugu lantaldean bildutako informazio guztia aztertzeko 

fasea. 

 

 

 

 

2025eko PLANGINTZA: 
 

Plangintza oso baldintzatuta dago finkatze-prozesuen ondorioz prebentzio-

zerbitzuak izango dituen langile-aldaketekin. Asmoa da orain arte 

egindakoari jarraipena ematea. 

 

Lanpostuen arriskuen ebaluazioak ez dira lehentasunezkotzat jarri, eta ez 

dute lortu behar adina bultzatzea 2024. urtean, arrisku psikosozialen 

ebaluazioa egiteak eragin duen lana dela eta. Horregatik, bigarren 

hiruhilekotik aurrerako 2025eko plangintzan sartzen da. 

 

2025ean neurketak egingo dira, Gasteizko AMEI lehenetsiz, erauzketa txar 

baten ondoriozko arriskuen jakinarazpena iritsi baita. 

 

Edoskitzeagatiko arrisku-bajari dagokionez, Mutualia horiek ematearen 

aurka dago, eta nahikoa da hozkailu bat duen eta intimitatea duen espazio 

bat prestatzea. Prebentzio-zerbitzuak EATetara eta Obra Zerbitzura jo du 

jada, edoskitze-gela horiek gaitu ditzaten. Eraikin berrietan hori aurreikusi da, 



eta dagoeneko badituzte espazio horiek. Premiazko irteera bat bilatuko da 

eskatu den lekuetan, eta ez da irteera hori behin betikoa izango. 

 

Aurten, 2025ean, hiru urteko azterketa osoak egingo dira. 

 

Prestakuntzari dagokionez, egiten ari ziren ikastaroei eustea da asmoa; LAP 

prestakuntza, lanpostuaren arriskuen arabera; larrialdiei eta lehen 

sorospenei buruzko prestakuntza; larrialdien kudeaketari buruzko 

prestakuntza, eremukako ebakuazio-arduradunentzat; borondatezko 

langileen prestakuntza, bitartekaritza informalerako; jokabide desegokiak 

dituzten zaintzaileei arreta emateari buruzko prestakuntza; espaladaren 

autozainketa; gatazken konponketari eta horiei aurre egiteko estrategiei 

buruzko prestakuntza; eta ebakuazio-aulkiak erabiltzeko prestakuntza, 2025. 

urterako berrikustea aurreikusita baitago. 

 
 

 

BESTE GAI INTERESGARRI BATZUK: 
 

Berriz diogu ebakuazio-planek mugikortasun urriko pertsonen ebakuazioa 

aurreikusi behar dutela, eta, gainera, egoera horretan dauden langileen 

zerrenda bat. Hilaren 12an, Gasteizko simulazioan, haur bat zegoen 

gurpildun aulkian laugarren solairuan, eta igogailutik atera behar izan zuten. 

Solairu horretan familia-epaitegia dago, eta bertatik mugikortasun urriko 

erabiltzaile asko igarotzen dira, hemen ezintasunak izapidetzen baitira. 

Ebakuazio-aulkiak bosgarren eta hirugarren solairuan daude, baina ez 

laugarrenean. Pertsona horiek ebakuatzeko moduak argia izan behar du. 

Ebakuazio-planetan atxilotuak eta indarkeriaren biktimak ebakuatzeko 

modua kontuan hartzea ere eskatzen da. 

 

 

Prebentzio Zerbitzuak adierazi du mugikortasun urriko pertsona horiek 

atxikitzeko eremu seguruak, seinaleztatuak eta lokalizatuak sortzeko aukera 

aztertuko dela, ezin badira ebakuatu larrialdi-zerbitzuak iritsi arte itxaroteko; 

izan ere, eremu horiek dagoeneko aurreikusita daude eraikin berrietan. 

 

Era berean, autobabes-plan eguneratuak Sharepointen eskuragarri egon 

beharko lirateke, prebentzio-ordezkariak sar daitezen. 

 

Prebentzio Zerbitzuak egindako azken simulakroetan gertatzen ari diren 

arazoei dagokienez, jakinarazten zaigu mantentze-lanetara komunikazio 

argia eta zehatza bidaliko dela, larrialdietan egin beharreko jarduketen 



jarraibideekin. Instalazio-zerbitzuaren bidez bidaliko dute, hura baita 

mantentze-enpresan harremanetan jartzeko arduraduna. 

 

Berriz ere azpimarratu da obra- eta instalazio-zerbitzua behar bezala hornitu 

behar direla langile gehiagorekin, dauden arazoei eta beharrei erantzun 

eraginkorra eman ahal izateko. 

 
 

ONDORIOAK: 
 

Prebentzio Zerbitzuko langileen aldaketarekin, ziurrenik laster gertatuko 

dena, borroka egingo dugu laneko arriskuen prebentzioa funtsezkoa izan 

dadin langileen segurtasuna eta ongizatea bermatzeko. 

 

 

Gure aldetik, lanean jarraituko dugu gabeziak eta laneko arriskuak eta arrisku 

psikosozialak detektatzeko, eta horiek ezabatzeko beharrezko neurriak 

proposatuko ditugu. 
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